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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Gospodarki i Rozwoju (nr 1)
17 listopada 2015 r.
Komisja Gospodarki i Rozwoju, obradująca pod przewodnictwem wicemarszałka 
Sejmu Joachima Brudzińskiego (PiS) oraz posła Jerzego Meysztowicza (N), 
przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porządek dzienny: 

– wybór prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Katarzyna Gadecka, 
Anna Ornat – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Adrian Grycuk – główny 
specjalista z Biura Analiz Sejmowych. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Witam państwa bardzo serdecznie. Otwieram, zwołane przez marszałka Sejmu na pod-
stawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu, pierwsze posiedzenie Komisji Gospodarki i Roz-
woju. 
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji, tzn. prze-

wodniczącego i jego zastępców. Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu uchwały Komi-
sji zapadają większością głosów, w obecności co najmniej 1/3 liczby członków Komisji. 
Na podstawie listy obecności członków Komisji stwierdzam kworum. 
Przypominam, że Komisja, na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu, powołuje 

i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym, większością głosów. Głosowanie 
jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy Komisji. 
Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzy-
mał od głosu. Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą 
większość głosów, tzn. więcej głosów za niż przeciw. Głosy wstrzymujące się nie są brane 
pod uwagę. 
Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji zwracam uwagę, że w przypadku 

zgłoszenia większej  liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. 
Głosowanie na pozostałe kandydatury w tej sytuacji stanie się bezprzedmiotowe. 
Czy  powyższe  zasady  głosowania  i wynikające  z nich  konsekwencje  są jasne  dla 

wszystkich państwa? Nikt z posłów nie zgłasza wątpliwości. 
Proszę członków Komisji o zgłaszanie kandydatur na jej przewodniczącego. Bardzo 

proszę, panie pośle. 

Poseł Michał Stasiński (N):
Michał Stasiński, Klub Poselski Nowoczesnej. Zgłaszam kandydaturę pana posła Jerzego 
Meysztowicza na stanowisko przewodniczącego Komisji. Pan Jerzy Meysztowicz  jest 
posłem z Krakowa, aktywnym przedsiębiorcą, wieloletnim członkiem Izby Przemysłowo
-Handlowej w Krakowie. Poseł Meysztowicz był współzałożycielem i wieloletnim preze-
sem Międzynarodowego Stowarzyszenia Forum Rozwoju oraz jest byłym wicewojewodą 
krakowskim i małopolskim. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Dziękuję. Czy pan poseł Jerzy Meysztowicz wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Tak, wyrażam zgodę. 
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Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński: 
Czy  są inne  kandydatury? Nie  słyszę.  Stwierdzam,  że na funkcję  przewodniczącego 
Komisji została zgłoszona tylko jedna kandydatura. Przystępujemy do głosowania. 
Kto  z pan  i panów posłów  jest  za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji 

Gospodarki  i Rozwoju  pana  posła  Jerzego Meysztowicza? Kto  jest  przeciw? Kto  się 
wstrzymał od głosu? 
Stwierdzam, że pan poseł Jerzy Meysztowicz został wybrany na przewodniczącego 

Komisji Gospodarki  i Rozwoju. 37 posłów głosowało za, 0 głosów przeciw  i 0 głosów 
wstrzymujących się. Serdecznie gratuluję wyboru, panie pośle, i zapraszam do stołu pre-
zydialnego. 
Przystępujemy do wyboru zastępców przewodniczącego Komisji. Informuję, że Kon-

went Seniorów określił  liczbę zastępców przewodniczących w zależności  od wielkości 
komisji. W tzw. komisji dużej  liczba zastępców powinna wynosić do 5 osób. Ponieważ 
Komisja Gospodarki  i Rozwoju została uznana za komisję dużą, powinniście państwo 
dokonać wyboru pięciu wiceprzewodniczących. Czy jest sprzeciw w tej kwestii? Nie słyszę. 
Proszę o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczących. Pani poseł Ewa Malik, 

bardzo proszę. 

Poseł Ewa Malik (PiS):
Mam przyjemność zgłosić na przewodniczącego Komisji…

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Chyba na wiceprzewodniczącego, pani poseł. 

Poseł Ewa Malik (PiS):
Oczywiście, na wiceprzewodniczącego, panie marszałku. Najmocniej przepraszam. 
Na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji Gospodarki i Rozwoju zgłaszam kandyda-

turę pana posła Maksa Kraczkowskiego, posła V, VI i VII kadencji Sejmu, doświadczo-
nego, jeśli chodzi o prace w Komisji Gospodarki. W minionej kadencji pan poseł pełnił 
funkcję wiceprzewodniczącego Komisji Gospodarki. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Czy pan poseł Kraczkowski wyraża zgodę? 

Poseł Maks Kraczkowski (PiS):
Tak, wyrażam zgodę, panie marszałku. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Dziękuję. Proszę o następne kandydatury. Pani poseł, bardzo proszę. 

Poseł Maria Małgorzata Janyska (PO):
Panie marszałku, szanowni państwo, w imieniu klubu Platformy Obywatelskiej zgła-
szam kandydaturę pani poseł Mirosławy Nykiel. Pani poseł Nykiel pracowała w Komi-
sji Gospodarki przez dwie poprzednie kadencje Sejmu, a jeszcze wcześniej pracowała 
w senackiej Komisji Gospodarki. Pani poseł była także przedsiębiorcą i menadżerem, 
zanim zaczęła pełnić mandat parlamentarzysty. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Czy pani poseł Nykiel wyraża zgodę? 

Poseł Mirosława Nykiel (PO):
Tak, panie marszałku. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo dziękuję. Proszę o dalsze kandydatury. Pan poseł, bardzo proszę. 

Poseł Jakub Kulesza (Kukiz15):
Jakub Kulesza, Kukiz15. W imieniu Klubu Poselskiego Kukiz15 zgłaszam na wiceprze-
wodniczącego Komisji Gospodarki i Rozwoju pana posła Jarosława Porwicha. Mamy już 
zgłoszonych przedstawicieli pracodawców, mamy polityków z doświadczeniem sejmo-
wym, dlatego wydaje mi się, że dobrze byłoby, gdyby wiceprzewodniczącym, dla równo-
wagi, został także przedstawiciel rzeszy pracowniczych. 
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Pan  poseł  Porwich  był  przewodniczącym  Zarządu  Regionu  Gorzowskiego  NSZZ 
„Solidarność”. W związku z tym uważam, że posiada odpowiednie kwalifikacje i będzie 
we właściwy sposób dbał o interesy wszystkich obywateli. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Czy pan poseł Jarosław Porwich wyraża zgodę? 

Poseł Jarosław Porwich (Kukiz15):
Tak, wyrażam zgodę. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Dziękuję, pani pośle. Pan poseł Kraczkowski, bardzo proszę. 

Poseł Maks Kraczkowski (PiS):
Panie marszałku, szanowni państwo, chcę zgłosić kandydatury pani poseł Ewy Malik 
i pana posła Wojciecha Zubowskiego. Oboje posłowie to doświadczeni parlamentarzyści, 
osoby zaangażowane w prace komisji specjalizujących się w tematyce gospodarczej. Uwa-
żam, że są to właściwi posłowie do pracy w prezydium naszej Komisji. Dziękuję. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Czy pani poseł Ewa Malik wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Ewa Malik (PiS):
Tak, wyrażam zgodę. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Czy pan poseł Wojciech Zubowski wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Wojciech Zubowski (PiS):
Tak, zgadzam się. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo państwu dziękuję. Pani poseł Skowrońska, bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Mam  pytanie  do pana  marszałka  w sprawie  formalnej.  Konwent  Seniorów  ustalił, 
że nasza Komisja będzie miała pięciu wiceprzewodniczących. W tym momencie chcia-
łabym zapytać, czy…

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Mamy zgłoszonych pięć kandydatur, pani poseł, zgodnie z decyzją Konwentu. 

Poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Rzeczywiście. W takim razie przepraszam. 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo proszę, pani poseł. Szanowni państwo, w tej chwili chciałbym przystąpić do gło-
sowania, jeśli nikt nie ma nic przeciwko. Nie słyszę sprzeciwu. 
W związku ze zgłoszeniem ustalonej liczby kandydatów na funkcje zastępców prze-

wodniczącego proponuję, aby dokonać wyboru w głosowaniu łącznym. Czy jest sprzeciw 
wobec zaproponowanego trybu procedowania? Nie słyszę sprzeciwu. Dziękuję. 
Głosujemy przez podniesienie ręki. Kto jest za wyborem następujących parlamenta-

rzystów zgłoszonych jako kandydatów na funkcje wiceprzewodniczących Komisji: pani 
poseł Ewa Malik, pani poseł Mirosława Nykiel, pan poseł Maks Kraczkowski, pan poseł 
Jarosław Porwich i pan poseł Wojciech Zubowski? Czy powtórzyć nazwiska? Nie trzeba 
powtarzać, a zatem, kto z członków Wysokiej Komisji  jest za wyborem wymienionych 
posłów na funkcje wiceprzewodniczących Komisji Gospodarki i Rozwoju? (36) Kto jest 
przeciw? (0) Kto się wstrzymał od głosu? (0) Dziękuję. 
Informuję, że wiceprzewodniczącymi Komisji zostali wybrani następujący posłowie: 

poseł Ewa Malik, poseł Mirosława Nykiel, poseł Maks Kraczkowski, poseł Jarosław Por-
wich i poseł Wojciech Zubowski. Za wymienionymi głosowało 36 posłów, nie było głosów 
przeciwnych ani wstrzymujących się. 
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Szanowni państwo, bardzo serdecznie gratuluję wyboru wszystkim członkom prezy-
dium. Wszystkim członkom Komisji życzę owocnej pracy w tej kadencji Sejmu oraz miłej 
reszty dzisiejszego dnia. 

Poseł Andrzej Gawron (PiS):
Przepraszam, panie marszałku. Mam pytanie: czy można zabrać głos na dzisiejszym 
posiedzeniu? 

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
W tej chwili, panie pośle, przekazuję przewodnictwo obrad nowo wybranemu panu prze-
wodniczącemu. Ja swoją rolę wypełniłem. Jeszcze raz życzę państwu owocnych obrad 
i miłego dnia. Dziękuję. Do widzenia. 

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Bardzo dziękujemy, panie marszałku. 
Szanowni państwo, chciałbym bardzo podziękować za wybór i powierzenie mi funkcji 

przewodniczącego Komisji Gospodarki i Rozwoju. Traktuję to jako duży zaszczyt i jedno-
cześnie wyzwanie. Mam nadzieję, że państwa wybór okaże się trafny i wszyscy będziecie 
z dokonanego wyboru zadowoleni. 
Chcę  państwa  zapewnić,  że dołożę  starań,  aby Komisja  działała  sprawnie. Mam 

nadzieję, że nasza Komisja będzie miała charakter bardziej merytoryczny, a mniej poli-
tyczny, gdyż tego wymaga jej specyfika. 
W związku ze zgłoszeniem pana posła, udzielam panu głosu. Bardzo proszę. 

Poseł Andrzej Gawron (PiS):
Dziękuję, panie przewodniczący. Przygotowałem krótkie oświadczenie, które chcę przed-
stawić szanownym członkom Komisji. 
Inauguracyjne spotkanie naszej Komisji posiada szczególnie ważny wymiar dla okre-

ślenia celów, jakie sobie postawimy w tej przełomowej, VIII kadencji Sejmu. Moim zda-
niem, również tutaj, w Komisji Gospodarki i Rozwoju, podkreślam słowo rozwoju, oprócz 
spraw bieżących musimy ponad partyjnymi podziałami podjąć pracę organiczną od pod-
staw w kierunku radykalnej zmiany systemu. Nie pudrowania, poprzez zmiany progów 
i procentów, ale radykalnej zmiany systemu. Tego oczekują od nas przedsiębiorcy, rów-
nież z mojego środowiska. To wielkie wyzwanie, aby system gospodarczy w naszym kraju 
maksymalnie  uprościć,  odbiurokratyzować  i ustabilizować  tak,  aby  uwolnić  energię 
i kreatywność polskich przedsiębiorców, bo to przecież nasz największy kapitał. Musimy 
na to wyzwanie odpowiedzieć, my posłowie, musimy mu sprostać, bo tylko wtedy, w per-
spektywie kilku, kilkunastu lat, nasza gospodarka otrzyma silny impuls rozwojowy. 
Jeżeli w tej kadencji, z pełną determinacją nie podejmiemy tego wielkiego wyzwania, 

będzie to czas stracony. Nie wybaczą nam tego zaniechania przedsiębiorcy, nie wybaczą 
nam przyszłe pokolenia. Jeszcze raz podkreślę: kluczem do rozwoju nie są kolejne lote-
rie paragonowe i zwiększona opresyjność aparatu skarbowego. Kluczem jest większa 
wolność gospodarcza, uproszczenie zasad funkcjonowania, odbiurokratyzowanie gospo-
darki i przewidywalna, długookresowa stabilność przepisów. Proszę wszystkich człon-
ków Komisji na tym pierwszym inauguracyjnym posiedzeniu – podejmijmy to zadanie 
z pełną determinacją właśnie teraz, w obecnej kadencji. Dziękuję za udzielenie głosu. 

Przewodniczący poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję, panie pośle. Myślę, że jeżeli nie wszyscy, to z pewnością większość z nas pod-
pisuje się pod pana apelem. 
Czy ktoś z państwa chciałby się jeszcze wypowiedzieć? Jeśli tak, to bardzo proszę. 

Nie widzę zgłoszeń. W tej sytuacji,  jeszcze raz gratuluję wyboru wszystkim wiceprze-
wodniczącym. 
Stwierdzam,  że wyczerpaliśmy  porządek  dzienny.  Zamykam  posiedzenie Komisji 

Gospodarki i Rozwoju. 


